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Napló, 1956

– Az 1956-os forradalomra emlékeztünk –
Október 23-án az 1956-

os forradalomra és sza-
badságharcra emlékez-
tünk országszerte. Azon a
63 évvel ezelőtti őszi
napon elődeink példaér-
tékű összefogásról és hősi-
ességről tettek bizonysá-
got. A reménysugarat je-
lentő forradalmi lelkese-
dés, a terror és az elnyo-
más elleni küzdelem az
egész országot megmoz-
gatta. Városunk minden
évben megemlékezik erről
az ünnepről, koszorúzás-
sal, ünnepi műsorral tisz-
teleg őseink nagysága
előtt.Az ’56-os emlékmű előtt fel-sorakozó koszorúzók és meg-emlékezők a Himnusz elének-lése után Makay R. László: Csak– vers 56-ért című költeményéthallhatták Kaszab Sára 11. Aosztályos tanuló előadásában.Ezt követően Gergely Zoltánpolgármester köszöntötte a

résztvevőket. Megköszönte,hogy évről-évre ennyi emberfontosnak tartja, hogy megem-lékezzen ’56 hőseiről és tettei-ről. 1956-ban Magyarországpéldát mutatott hősiességből.Ma már talán nem is tudjukigazán értékelni szabadságun-kat, melynek gyökerei ekkoreredtek – mondta. A köszöntővégén felkérte Csikós Gábortörténészt, hogy tartsa meg ün-nepi beszédét. Ünnepi szóno-kunk áttekintéséből a magyar-országi események mellett avárosunkat érintő történéseketis megismerhettük. Jászárok-szálláson október 26-án csáká-nyokkal felszerelt fiatalok le-döntötték a szovjet emlékmű-vet és leverték a gyűlölt jelké-peket. Ezzel a helyi eseményekis kezdetüket vették. Ezzel azösszefogással egy életre szóló

döntést hoztak, mely sokakszámára bebörtönzést vagyhalált hozott. 1957 tavaszánmég mindig terror uralkodottvárosunkban.A beszédet követően az ön-kormányzatok, pártok, intéz-mények és civil szervezetekhelyezték el koszorúikat,majd a Petőfi Művelődési Ház-

ban folytatódott a megemlé-kezés a Deák Ferenc Gimná-zium, Közgazdasági és Infor-

matikai Szakgimnázium diák-jainak „Napló, 1956” című ün-nepi műsorával.A gimnazisták egy színdara-bot vittek színpadra, mellyelfelelevenítették a forradalomés szabadságharc legfontosabbtörténéseit, eseményeit, mind-ezt két korabeli diák naplója

alapján. A nagyszerű műsorbemutatásáért Gergely Zoltánpolgármester minden részt-vevő diák számára felajánlottegy ingyenes színházlátogatást.A kiváló színpadi előadástSimó Lászlóné Dr. Béres Ber-nadett rendezte. A díszlet ter-vezésében Kubacsekné Gu-lyás Éva, míg a zenei betétek

betanításában és a zongorakí-séretben Gonda László műkö-dött közre.A megemlékezést követően aJászárokszállás Város Tehetsé-gért Alapítvány díjainak át-adása következett, ebben azévben már második alkalom-mal. Ezúttal 12 fiatal érdemelteki a támogatást. Összesen420.000,- Ft-ot tudtak kiosz-tani a kimagasló eredményeketnyújtó közép- és felsőoktatás-ban tanuló diákok között.Jászárokszállás Város Önkor-mányzata és a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Építészek Ka-marája rajzpályázatot hirdetettáltalános iskolás tanulók ré-szére „Nagyapáink házai” cím-mel. Az elkészült munkákat akamara elnöke, Makai Istvánértékelte. Elmondta, a rajzokatnézve eszébe jutott gyermek-kora, hiszen nagyapja is vidékiházban élt. A rajzpályázat min-den résztvevője jutalombanrészesült.
Folytatás a 2. oldalon.

Jubileumi megemléke-
zéssel, valamint a hozzá
rendezett kiállítással kez-
dődött az ÁBK (Árokszál-
lásiak Baráti Köre) köz-
gyűlés előtti programja a
már hagyományos, emlé-
kező koszorúzást köve-
tően november 9-én, a
művelődési házban.Az emlékező séta a temp-lommal szembeni parkban, aII. világháborúban elesettekemlékkövénél kezdődött,majd koszorút helyeztek elCzettler Jenő országgyűlésiképviselő emlékoszlopánál. AII. világháborús emlékműnél,már a takarékszövetkezetelőtti parkban az emlékezésBarta Zoltán és Barta Attila já-tékával, a megható "Nem lát-lak többé" dallamaira folytató-dott, majd a szomszédos I. vi-

lágháborús emlékműnél feje-ződött be, ahol a RozmaringNépdalkör katonadalt énekelt.A művelődési házba érvemegdöbbentő összhangbanösszerendezett fényképkiál-lítás tárult a tagság és az ér-deklődők elé. Az időutazásta Jász Ház 25 éves fennállásaihlette. Az első képes paravá-non a Jász Házból származóéletképek voltak láthatók,melyeket a TV2 Poggyász

utazási magazinja rögzítettáprilis 27-i ittjártakor. Amellette lévő paravánon lát-ható képek a Jász Ház ven-dégkönyvébe írt bejegyzése-ket örökítették meg az 1994.október 29-i megnyitás óta.A harmadik paravánon cik-keket, írásokat olvashattakaz érdeklődők a Jász Házról,a Jász Ház területén tartotteseményekről, ÁBK hírlevél-lel. És nem maradhatott le aJász Ház megvalósításánakgondolata, mely már az ÁBKalakuló gyűlésén, 1986. no-vember 1-én megfogalmazó-dott, vagyis nem lehetettmás a negyedik fényképesparavánon, mint az alakulóülésen készült képek az ak-kori és későbbi vezetőkről.Ilyen örök értékű díszletelőtt folytatódott az ünnepiközgyűlés. A Barta testvérek

újra trombitát fújtak, a Roz-maring Népdalkör pedig dal-csokorral járult az ünneplés-hez. Ezt követően a progra-mot levezető Faragó Lász-lóné kiemelte, rendkívüliesemény, hogy a Jász Ház 25éves, majd Ádám Gábornéolvasta fel Dr. Földi József 25éves a Jász Ház című törté-nelmi összeállítását azoknévsorával, akik a megvaló-sítást anyagiakkal támogat-

ták. Az ünnepi programrésze volt a Hidi Tánciskolanövendékeinek fellépése, hi-szen nyári tánctáboruknak aJász Ház is helyszíne.Ördög Józsefné, a művelő-dési ház igazgatója a Jász Házmindennapjairól, folyamatosfejlesztéséről adott tájékoz-tatást. Gergely Zoltán, aváros polgármestere köszö-netét fejezte ki az alapítók-nak, hogy sikerült közösségitérré tenni. A Jász Ház jövő-jével kapcsolatban kifejtette,hogy állaga tapasztással tart-ható fenn, amire egyre keve-sebben vállalkoznak, a csere-pezés már csak bontásbólszármazhat, de sikerült tar-talékot vásárolni. Az ünnep-ség vetítéssel folytatódott, aJász Ház képei villantak felzenei aláfestéssel.A közgyűlés hagyományosrésze az elhunyt tagtársakraemlékezés. Azonban mostelőször a gyertyaláng emlé-kező erejét ének is erősí-tette, az Örökre szépek címűdal Zentai Vivien Zóra elő-adásában.A megemlékezés után a köz-gyűlés a határozatképességmegállapításával folytatódott,amit a 65 fő jelenléte biztosí-tott. Kovács J. Béla elnök távol-maradása miatt a beszámolótCsikós Miklós elnökhelyettestartotta. Először megköszönteKovács Bélánénak a programmegrendezését, majd beszá-molója elején a többi civilszervezettel való együttműkö-dés jelentőségét emelte ki.Ugyanakkor a civil szerveze-tekkel karöltve, a városveze-tésre is számítva szeretnék to-vább erősíteni a kapcsolatot akirajzott településekkel (Úji-reg, Kerekegyháza, Hantos,Nagylók, Jászszentandrás). 
Folytatás a 3. oldalon.

Az ÁBK ünnepi közgyűlése
– 25 éve nyitotta meg kapuit a Jász Ház –

Csikós Gábor ünnepi beszédet mond

Dr. Gábris Emese és Gergely Zoltán megkoszorúzza az '56-
os emlékművet

Az ünnepi műsor szereplői



Tájékoztató
képviselő-tes-
tületi ülésről2019. november 14-énsoron kívüli ülést tartott aképviselő-testület. A várostelepülésrendezési eszkö-zeinek 2019. évi módosí-tásaival kapcsolatos véle-ményezési eljárás soránbeérkezett véleményeketfogadta el a testület, illetvea nem képviselő bizottságitagok választásának meg-ismétlésére került sor. APénzügyi és Városfejlesz-tési Bizottság külső tagjai-nak Bobákné Petró Krisz-tinát és Szabó Erikát vá-lasztották meg. Az Okta-tási, Sport és Ügyrendi Bi-zottság második külsőtagjának Csikós Róbertet,az Egészségügyi, Szociálisés Családvédelmi Bizott-ság második külső tagjá-nak Éliásné Csuka Erikátválasztották meg a képvi-selők. 

–  nir  –
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Folytatás az 1. oldalról.
A rajzpályázaton
elért eredmények:
I. kategória: 1-2. osztály:1. hely: Farkas Konrád (2. a)és Győző Edina (2. a)2. hely: Baranyi Lilla (2. c)és Süveges Gergő (2. a)3. hely: Kaszab Laura Mia(1. c) és Ördög Luca (2. a)különdíj: Kelemen Karolina(2. b) és Kerek Dávid (2. c)
II. kategória: 3-4. osztály:1. hely: Ballagó Veronika(4. b) és Szabó Olivér (4. a)2. hely: Barna Kincső (4. a)és Elek Anna (3. a)3. hely: Bíró Csanád (4. a)és Klemencz SzebasztiánMáté (4. a)különdíj: Kocsi Petra (3. a)és Pethes Polett (3. a)
III. kategória: 5-6. osztály:1. hely: Botos Gina (6. b)2. hely: Dudás Ádám (6. a)

és Ördög Enikő (6. a)3. hely: Bódis Patrik (6. a)A megemlékezés kereténbelül egy fotókiállításnak isotthont adott a Petőfi Művelő-dési Ház. A TAK ESSZENCIÁKcímű kiállítás tallózás a megyeiTelepülésképi Arculat Kézi-könyvek képeiből. A kiállítástSisa Béla műemléki szakügyin-téző nyitotta meg. Beszédébenelmondta, a megemlékezéssorán az alábbi mottó fogalma-zódott meg benne: „Házam, shazám”. A tanulók rajzai és akiállított fotók hazánkhoz kap-csolódtak, míg a gimnazistákkiváló előadása hazánkat, tör-ténelmünket, magyarságunkaterősítette benne.A kiállított képeket novem-ber 6-ig tekinthetik meg azérdeklődők.
–  Nagy Kinga  –

Fotó | Szűcs Judit

Napló, 1956
– Az 1956-os

forradalomra emlékeztünk –

2019. október 30-án, a Pol-gármesteri Hivatal díszter-mében kezdetét vette a 2019-2024 közötti ciklusra megvá-lasztott képviselő-testület ün-nepélyes alakuló ülése. BobákTiborné, a Helyi Választási Bi-zottság elnöke elmondta,hogy az október 13-ai önkor-mányzati választás soránminden az előírásnak megfe-lelően,  rendben zajlott. A képviselői, majd a pol-gármesteri eskü szövegétPető Judit, mint a legfiata-labb képviselő olvasta elő atörvényi előírásoknak meg-felelően. Ezt követően sor ke-rült a polgármester illetmé-nyének és költségátalányá-nak megállapítására. Illetmé-nye 2019. október 13. napjá-tól kezdődően változatlanula helyettes államtitkár illet-ményének 60%-ában, azazhavi bruttó 598.300,- Ft -banlett megállapítva, a költség-térítése 89.745,-Ft. A polgár-mesterek illetménye és költ-ségtérítése jogszabályilagmeghatározott összegű. Aképviselő-testületnek, mintmunkáltatói jogkört gyakor-lónak határozatában dekla-rálnia kell az illetmény és aköltségtérítés összegét.A következő napirendipontban a törvényi előírás-nak eleget téve a képviselő-testület Dr. Gábris Emesejegyző javaslatára jóvá-hagyta az SZMSZ felülvizsgá-latát azzal a kiegészítéssel,hogy az SZMSZ módosítását

a következő soros képviselő-testületi ülésre beterjesztik.Ezt követően Gergely Zol-tán polgármester javaslatottett az alpolgármester sze-mélyére. A testület titkosszavazással Szerző Csabaképviselőt alpolgármesterréválasztotta. Tisztségét társa-dalmi megbízatásban látjael. Az alpolgármester tiszte-letdíját a korábbi alpolgár-mester tiszteletdíjának meg-felelő összegben, azaz havibruttó 172.700,- Ft-ban álla-pították meg, melynek 15%-ában meghatározott összegűköltségtérítésre is jogosult,melynek összege 25.905,- Ft.Ezt követően a bizottsági el-nökök és tagok megválasztá-sára került sor. A Pénzügyi ésVárosfejlesztési Bizottság el-nökének Pető Judit, az Okta-tási, Sport és Ügyrendi Bizott-ság elnökének Antal PéternéSzerző Ildikó, az Egészség-ügyi, Szociális és Családvé-delmi Bizottság elnökénekFehér Lászlóné képviselőketválasztották meg. A Pénzügyiés Városfejlesztési Bizottságképviselő tagjainak GondaCsaba Józsefet és KaszabZsoltot, az Oktatási, Sport ésÜgyrendi Bizottság képviselőtagjainak Farkas Szilviát ésKaszab Zsoltot, az Egészség-ügyi, Szociális és Családvé-delmi Bizottság képviselőtagjainak Farkas Szilviát ésKubacsek Józsefet választottameg a képviselő-testület. AzOktatási, Sport és Ügyrendi

Bizottság nem képviselő tag-jának Majkutné Tóth Emmát,az Egészségügyi, Szociális ésCsaládvédelmi Bizottság nemképviselő tagjának Tóth Lász-lónét választották meg, akikszintén letették az esküt. Atöbbi nem képviselő tag meg-választása sikertelen volt azérvénytelen szavazásokmiatt. Új testületi ülésre leszszükség, ahol a szavazástmegismétlik. A bizottságokcsak a sikeres szavazás eseténtudnak megalakulni és meg-kezdeni érdemi munkájukat.Végezetül delegálásokróldöntött a képviselő-testület.A gimnázium intézményi ta-nácsába az önkormányzatképviselőjeként Kubacsek Jó-zsefet, az általános iskola in-tézményi tanácsába Pető Ju-ditot delegálta. Az Apartman-ház és a Bölcsőde érdekkép-viseleti fórumába Fehér Lász-lóné képviselőt delegálták.Az alakuló ülés Dr. GábrisEmese jegyző tájékoztatásá-val zárult. A képviselői ösz-szeférhetetlenségről, va-gyonnyilatkozat-tételi köte-lezettségről, köztartozás-mentes adózói adatbázisbavaló felvételről, képzésenvaló részvételről tájékoz-tatta a képviselőket és a nemképviselő bizottsági tagokat.  A következő soros testületiülésre 2019. december 03-án 14:00 órakor kerül sor aművelődési házban.
–  BB  –

Megalakult
az új képviselő-testületA "rögös utak" szervezőjeés lebonyolítója 10 és 20éve Szabó Béla, az akkorielnök volt. Tragikus hirte-lenséggel bekövetkezetthalála után Petró Géza lettaz elnök-vezérigazgató.Nyugdíjba vonulását köve-tően Held Tamás vitte to-vább a gazdaság vezetését.A jubileum idejére azon-ban a jelenlegi elnök-ve-zérigazgatóra, Fodor Fe-rencre hárult, hogy hogyantovább a "rögös úton". Ahagyomány folytatásához,hűen az elődhöz, Szabó Bé-lához megszervezte, kollé-gáival lebonyolította a 70éve a "Rögös Úton" jubile-umi rendezvényt novem-ber 16-án, az étteremméöltöztetett Szent Vince útitornateremben.

Az érkezők regisztrálásaután – ahol ajándékcsoma-got kaptak a 70 éves jubile-umra emlékeztető felira-tokkal, valamint tombolajegyet – került sor FodorFerenc ünnepi köszöntő-jére, megemlékezésére.
Sokat vívódtunk, kell-e egy
ünnepség, megemlékezés,
hiszen rögös volt az út.
Igen, meg kell állni rohanó
világunkban, levegőt venni,
erőt meríteni elődeink ki-
tartásából, összefogásából– fejtette ki beszéde elejénaz elhatározás tényét. Majdmagas szakmai kvalitásúelődjére emlékezve ígyfolytatta: Engedjétek meg
nekem, hogy ne értékeljem
az elmúlt 70 év gazdasági,
politikai, termelési történé-
seit. Elsősorban azért, mert
kiváló elődöm, Szabó Béla
megtette az 50, illetve 60
éves évfordulón, részletesen
felszínre hozta a múlt törté-
néseit.A rendszerváltáskori idő-ről, amikor ellehetetlenítet-ték a szövetkezeti gazdál-kodást, így fogalmazott: arendszerváltást sokszor éssokan értékelik tudósok,történészek, akadémikusoka gazdaság teljesítőképes-

ségét, a demokrácia szüle-tését. Viszont nagyon keve-set foglalkozunk a társada-lom alapelemével, az em-berrel. 1990-ben megtör-tént az agrárium arcul csa-pása, az agrárértelmiségbőlzöld bárók lettek, a szövet-kezet szocialista csökevény,tagjai kolhoz tagok lettek. Agazdaság elvesztette földjé-nek közel felét és vagyon-ának 25% - át 1992-ben.Közel 50 főt kellett elkül-deni, lenyugdíjazni stb.,megpecsételve emberi sor-sokat, hogy meg tudjon fe-lelni a megváltozott körül-ményeknek. A '90-es évekvégétől újra megerősödteka társas vállalkozások el-gyengítésére tett politikaitörekvések. A 2000-es évelejétől az európai uniós

csatlakozásra való felké-szülés újabb rögöket görge-tett elénk. Majd mostanraújra felparcellázták a ha-tárt, oda jutunk, hogy újraa családi gazdaságok kelle-nek. Sokak számára a pénz,a vagyon szerzése a cél,közben elvesznek az em-beri értékek: az odafigye-lés, a barátság, az együttér-zés, a tisztelet, szeretet.Nehéz jó döntést hozni, haösszefogás helyett széthú-zás van, külön érdekcso-port, külön gondolkodás.Beszédének befejező részé-ben így fogalmazott: Az ün-
nepi rendezvény kapcsán
megállapíthatjuk, hogy na-
gyon viszontagságos volt ez
a 70 év, szinte mindig más-
ként volt nehéz. Emlékez-
zünk azokra az elődeinkre,
akik összehordták a gazda-
ság vagyonát, akik évtizede-
ken keresztül gyarapították
eszközeinket, akik összetar-
tották a szövetkezet állomá-
nyát, hogy mi itt ma dolgoz-
hassunk. Kegyelettel gon-
doljunk azokra, akik idő
előtt eltávoztak a földi vi-
lágból. Az elkövetkezendő
időszak sem lesz sokkal egy-
szerűbb, ezért kívánok min-
denkinek erőt, egészséget,

összefogást, megértést és ki-
tartást.Az ünnepi köszöntőt kö-vetően került sor azok ju-talmazására, akik 50-60 évközött vannak jogviszony-ban a szövetkezettel, majdazokat köszöntötték aján-dékcsomagokkal, akik többmint 40 éve dolgoznak aszövetkezetben.Horváth Gábor MOSZ fő-titkár hozzászólásában ki-jelentette, tisztelegni jöt-tem, majd kiemeli, a tszolyan hagyományt követ,amit követni kellene má-soknak is, majd aztmondta, elődeink porainélünk, múltunkat tisztelnielemi föltétel. Semmi szé-gyellni valónk nincs. Nemszolgáltunk rá, hogy ezt arendszert bűnösnek nevez-

zék. Legyen nyugodtan tar-tásuk, a múltunkat nemszabad szégyellnünk.Az ünnepi műsort a Déli-báb Citerazenekar kezdte,városunk 6 éve alakultegyüttese, kiemelt aranyminősítésű Nívó-díjas. Azutánuk fellépő Fodor Gáborénekes, dalszerző – mint ki-derült, az elnök-vezérigaz-gató fia – 10 éve foglalkozikénekléssel, gitározással,dal- és szövegírással. Sajátszerzeményei mellett na-gyon jól szólt a Szállj el kis-madár című ismert magyarsláger, de a Beatles: Yester-day című dalát is kiemelke-dően adta elő. Kovács Zol-tánné Lajos Krisztina ésMolnár László szerepléseaz idei Déryné-díjasok profiösszjátéka volt. A népze-nész tárogatón, furulyán, ci-terán, szaxofonon játszott,amihez Krisztina énekelt,de olykor dobolt is hozzá.A tombolahúzás után azünnepi asztal étellel ismegtelt, hogy egy közösvacsorán, baráti beszélge-téssel töltsék e ritkánadódó alkalmat, a sztár-vendég, Vadkerti Imre fel-lépéséig.
–  and  –

70 éve a „Rögös Úton”
– Jubileumi gyűlés a Kossuth Zrt-nél –
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A polgármester jelenti
A várva várt eső megérkezett.Az őszi vetések megerősödvevárják a telet. A téli csapadékrais nagy szükség van, mert a hóalatt tovább erősödnek azősziek. Az év vége a számadásidőszaka. Értékelik a gazdák atermés mennyiségét, minősé-gét, az elért árbevételt. Mind-ezeket figyelembe véve a 2019-es esztendő közepesnél kicsiveljobbra sikerült. A költségek nö-vekedését nem követték a ter-ményárak. Kivételt csak az állat-tenyésztés jelentett nagy ár-emelkedésekkel szinte mindentermékénél.A postakút felújítása befejező-dött. A teljes 170 méteres kutatbéléscsővel kellett ellátni, merta 1999-ben beépített cső többhelyen kilyukadt és a szűrőrész

is átszakadt. Az új kút fúrása 12millió forintos nettó összegbekerült volna, a felújítás kijöttennek a feléből. A vizet bevizs-gáltattuk és az eredmény jó mi-nőségű ivóvíz. A kutat megnyi-tottuk, és örömmel látom, hogysokan viszik a vizet a megújultpostakútról.A művelődési ház műszaki át-adása megkezdődött. Rövide-sen elbontásra kerülnek az áll-ványok és teljes pompájábancsodálhatjuk meg ezt a szépépületet. A felújítással nem csakszép lett, hanem a nyílászárókcseréjével, a falak és a födémszigetelésének köszönhetőengazdaságosan működtethető is.A nagyteremben távirányítóvalvezérelhető redőnyök javítják akomfortérzetet.

Az útépítési munkálatokmég mindig folyamatban van-nak. A határidőket a cég nemtartotta be, ezért kötbérigénytjelentettünk be, amelyetszámlakibocsátás követett. Afeltárt hibákból már jópáratkijavítottak, illetve kijavításalatt vannak. Csak első osztá-lyú minőséget fogadunk el ésfizetünk ki.Közeleg a karácsony, az év leg-bensőségesebb ünnepe. Díszít-sük fel otthonainkat kívül is,ezzel adva hírt örömünkről!A város épületeinek, tereinekfeldíszítése megkezdődött. Újelemként a tavaly megcsodáltkét szarvashoz megérkezett aszánkó is, és így teljes a fogat.
–  Gergely Zoltán  –

Folytatás az 1. oldalról.Mint mondta, fontos a hagyományos programok folytatása,melyek között a Redemptio emléknapja és az ÖsszetartozásNapja meghatározott időpontban van, míg a többi program idő-pontja egyeztetés kérdése, melyeket majd ÁBK hírlevélben isközölni fognak, valamint a Jászvidék hasábjain is, hogy az egye-sületi életet közelebb vigyék a tagsághoz.Bobák Sándor a számvizsgáló jelentés összegzésében425.000,- Ft záró pénzösszegről tájékoztatta a tagságot.A hozzászólásokban Kovács Béláné Újireg és Kerekegyházavendégfogadásának magas színvonalát emelte ki, aminek vi-szonzásában még fejlődnünk kell, ezt Csikós László is megerő-sítette. Ugyanakkor sajnálatukat fejezték ki, hogy a város kép-viselői a hozzászólások idejére nem maradtak.           –  and  –

ÁBK ünnepi közgyűlése
– 25 éve nyitotta meg kapuit a Jász Ház –

A Jász Ház fenntartásáról,működtetéséről megnyitásá-tól kezdve JászárokszállásVáros Önkormányzata gon-doskodik. A Jász Ház karbantartásafolyamatosan történik.2004-ben elkészült az aka-dálymentesítése, mellyelegyütt a stílszerű kőlapokkalburkolt járda az ámbitus kőlábazatát is megerősítette.

2004-ben a vezetékes ivó-víz bekötése és egy díszkútfelállítása megtörtént.2014-ben pályázati és ön-kormányzati támogatásbólújjáépült a  gazdasági épület,melyben helyet kapnak amezőgazdasági és a régimesterségek gyűjteményé-nek darabjai. A gazdasági épületbenkerült kialakításra a vi-zesblokk. Ezzel egy időbennyitott színnel és kemencé-vel gazdagodott a közös-ségi tér.A munkálatokat ifjabb SisaBéla műemlékvédelmi szak-ügyintéző felügyelte.Ez a beruházás nagybanhozzájárult a Jász Házbanmegvalósuló programok bő-vítéséhez.1994-2001-ig a Jász Háztárlatvezetéséről Nagy Fe-rencné Marika néni gondos-kodott, aki a Széchényi utca25. szám alatt lakott.A művelődési ház 2002-ben kapta új feladatként aJász Ház gyűjteményénekbemutatását és az ottaniprogramok megszervezését.Biztosítjuk az idegenfor-galmi szezon ideje alatt

(május 1-től szeptember 30-ig) szerdai napokon a nyitva-tartást, más időpontokbanbejelentkezés alapján fogad-juk a látogatókat és mutat-juk be a gyűjteményt. A be-lépés díjtalan.A tájház menedzselése,idegenforgalmi prospektu-sokban való szerepeltetésefolyamatos. Igyekszünkminél „élőbbé” tenni a Jász

Házat. Sok csoportos látoga-tója van a gyűjteménynek azország számos vidékéről éskülföldről. A 25 év alatt a világ számosországából érkeztek vendé-geink. Többek között: Auszt-ráliából, Amerikából, Belgi-umból, Ciprusról, Erdélyből,Észtországból, Franciaor-szágból, Kínából, Norvégiá-ból, Svájcból, Thaiföldről, Tö-rökországból, Ukrajnából éstöbb alkalommal láttuk ven-dégül  a lengyel testvérváros-ból érkező csoportokat akikmegkóstolhatták a jászságnépi ételeit, kézművesked-hettek és megismerkedhet-tek a jászsági néptánccal.Nemcsak a helyi, hanemmás települések oktatási ne-velési intézményei is  fontos-nak tartják megismertetni  agyűjteményt. Az óvoda, az általános is-kola és a gimnázium diákjaiszervezetten látogatják ésfedezik fel a helytörténetigyűjteményt.A Jászsági Többcélú Társu-lás elkészítette a Jászság te-matikus útvonalának térké-pét, melynek egyik állomásaa Jász Ház.

A Jász Ház nem csak amúltnak ad teret, hanem amai hagyományőrzésnek is.Rendszeresek az összejö-vetelek a Jász Ház udvarán.Az árnyas, füves udvar kelle-mes helyszín a különbözőegyesületek összejöveteleiszámára. Rendezvényt szer-vez az Árokszállásiak BarátiKöre, a Virágkedvelők Klubja,a Kertbarát Kör, a Nyugdíja-

sok Egyesülete, Cukorbete-gek Klubja, Gazdakör, Roz-maring Népdalkör. Rendszeresek az óvodaicsoportok és az általános is-kolai osztályok családi napjai. Évek óta nyári táborokatszervezünk a nagy érdeklő-désre való tekintettel többturnusban.A legnagyobb látogatott-sága 2016-ban a Jász Világ-találkozón volt, amikor nyi-tott portává alakult a tájház.Ezen a hétvégén  íjászkodás-sal, táncházzal, kemencébensült jászsági finomságokkalfogadtuk az idelátogatókat.Az idei évben 865 látoga-tója volt a Jász Háznak.Hálás köszönettel tarto-zunk azoknak, akik elindítóiés megvalósítói voltak a táj-háznak, valamint a fenntar-tónak Jászárokszállás VárosÖnkormányzatának. Úgy gondolom, amit célultűztünk ki, megvalósult.Életet vittünk a Jász Házbaés közösségépítő szerepe ismegerősödött.
–  Ördög Józsefné  –

A beszéd az ÁBK ünnepi
közgyűlésén hangzott el.

Élet a Jász Házban
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November 7-én a Deák Fe-renc Gimnázium, Közgazda-sági és Informatikai Szakgim-náziumból 2 csapatunkkalidén is kipróbáltuk magunkata PénzSztár versenyen, Szol-

nokon. A megyei versenyrekét online forduló sikeres tel-jesítésén keresztül jutottunkel. A 11. A osztály csapatánaktagjai Papp János Sándor, Jár-vás Gergő, Bognár Bence ésJakus Viktor, a 10. A osztályoscsapat tagjai Gyenes Nikol,Czuczor Bence, Kiss Gergő ésVarga Patrik Alex voltak. Azelőbbi csapat ebben az évbenválasztható tantárgyként ta-nulja a közgazdasági ismere-teket, ezért próbálkoztak megmost a versenyzéssel. Mi, aDeák Street farkasai (10. A) ta-valy már szerepeltünk a vetél-kedőn, így idén nagyobb ta-pasztalattal vágtunk neki a ki-hívásnak. Ebben az évbenkaptunk házi feladatot is. A

megyei selejtezőre egy pre-zentációval készültünk apénzügyi kockázatokról. Kockázatelemzésünk töb-bek közt a technológiai, gaz-dasági, környezeti és politikai

területekre terjedt ki. A kör-nyezeti kockázatokon túl azárutőzsdei aspektusokat isvizsgáltuk. Pontosabban azt,hogy milyen „élőlények” la-pulnak a tőzsdén, és ha is-merjük, hogy milyen pénz-ügyi kockázatokat hordoz-nak, akkor ezek kedvezőtlenhatása kivédhető. A bikapiacesetén a befektetők a jövő felé„vágtatnak”, az árfolyamokemelkednek. Medvepiac ese-tén pont ellentétes a hatás. Adisznók, csirkék kockázatke-rülők a parketten (a tőzsdeikereskedés színhelye). Atőzsde farkasai etikátlan,gyakran alvilági módszerek-kel dolgozó üzletemberek,akik bármire hajlandók a

meggazdagodásért. Aki errőlhiteles képet akar kapni, ér-demes megnéznie MartinScorsese 2013-as, A WallStreet farkasa című filmjét. Aprezentációt mi, A DeákStreet farkasai igen nagy si-kerrel oldottuk meg, a zsűrielső hellyel jutalmazta mun-kánkat. A Jaszisták azt kutat-ták házi feladatukban, hogyegy zenei műfajváltás milyen

kudarcokat hordozhat magá-ban a zenész és a kiadó eseté-ben. Kitértek a hitelfelvételkockázataira és ezen bukta-tók elkerülésének lehetősé-geire.Minden évben pénzügyi ésgazdálkodási kérdésekkel, ka-matszámításokkal, történelmipénzügyekkel, befektetési fel-adatokkal találkozhatunk,ezek az ismeretek hasznosaka mindennapi életben is. Csa-patban dolgozunk. A feladatokközött például olyan is szere-

pelt, amikor egy adóbevallás-ban kellett megkeresni a hibát,vagy egy biztosítási szerződésbuktatóit kellett megtalálni. Az idei év mezőnye szorosvolt, hiszen olyan iskolákkalszemben kellett megmérkőz-nünk, akik heti 10-11 órábantanulják 4 éven keresztül agazdaságtant. A 10. osztályo-sok csupán heti 1 órában, míga 11. osztályosok heti 2 órá-

ban tanulják a tantárgyat. Csa-patunknak sikerült a megyei3. helyezést elérnie. A Jaszis-ták (11. A) csapata a megyei 4.helyezést érte el. Rengetegújabb tapasztalattal gazda-godtunk, melyeket fel tudunkhasználni az elkövetkezendőversenyek alkalmával, né-hányra már regisztráltunk is.Köszönjük felkészítő taná-runk, Kisfaludi Irén munkáját.
–  Gyenes Nikol és 
Czuczor Bence  –

Medvék, bikák, farkasok
– hol találkozhatunk velük?

A Deák Street farkasai

A Jaszisták

Együttműködési megálla-podás aláírására került sor aDeák Ferenc Gimnázium,Közgazdasági és InformatikaiSzakgimnázium és a Gyön-gyösi Kézilabda Klub között.A közös beiskolázási sport-délutánt „Mozdulj ránk!” cím-mel tartották 2019. október17-én a Dr. Fejes AndrásSport- és Rendezvénycsar-nokban, Gyöngyösön.A rendezvény sztárvendégevolt az OTP Fáy András Alapít-vány meghívására HarsányiGergely 179-szeres magyarválogatott kézilabdázó, kétsze-res olimpikon. A program az őelőadásával indult. Élménybe-számolójában végigpörgetteélsportolói pályafutását, rávi-

lágítva a tanulás fontosságára.Kiemelte, hogy egyáltalán nemlehetetlen összeegyeztetni ezta két területet. Hangsúlyozta,hogy nagyon fontos az elköte-leződés és a célok melletti ki-tartás. Ez hozhat apróbb és na-gyobb sikereket, amelyek to-vábbi motivációt adhatnak.Hatalmas élményt nyújtottakszámára azok a rendezvények,amelyeken más, nemzetközi-leg elismert sportolókkal talál-kozhatott. Kiemelte, hogy aprofi sportolók életében eljönaz a pillanat, amikor abba kellhagyniuk karrierjüket, mássalkell foglalkozniuk, és erre tu-datosan, időben kell felké-szülni.A program folytatásakéntbemutatkozott a Deák FerencGimnázium és a GyöngyösiKézilabda Klub, majd a kö-zönség megtekintette a He-Do B. Braun NB I-es kézilab-dacsapat látványos bemuta-tóját. Ezt követően MajkutnéTóth Emma, a Deák FerencGimnázium, Közgazdasági ésInformatikai Szakgimnáziumigazgatója ismertette a meg-

jelent pályaválasztás előtt állófiatalokkal, tanáraikkal ésszüleikkel a középiskola2020/21-es tanévre meghir-detett tanulmányi területeit.Elmondta, hogy az eddig is-mert területeken (emelt óra-számú idegen nyelv és emeltóraszámú informatika) kívülúj képzés is megjelenik a kí-nálatban: sport-biológia-

egészségtan, amely azokat atanulókat célozza meg, akikéletének elengedhetetlenrésze a sport, és esetleg to-vábbtanulásukat is ezen a te-rületen képzelik el, pl. edzők,gyógytornászok, kondukto-rok, rekreációs menedzserek,személyi edzők, testnevelőkszeretnének lenni. A gimná-zium tanulmányi területeihez

kapcsolódva Dr. Bujdosó Zol-tán, a Deák Ferenc Gimná-zium partnerintézménye, azEszterházy Károly Egyetemrektorhelyettese mutatta be aközépiskolai tanulmányokraépülő felsőoktatási továbbha-ladási lehetőségeket.Az együttműködési szerző-dést Majkutné Tóth Emma ésNagy Attila, a Gyöngyösi Ké- zilabda Klub elnöke írta alá.A megállapodás része, hogy aközépiskola támogatja és se-gíti a kézilabdás tanulóksportolási tevékenységét, azedzéseken és a mérkőzése-ken való részvételt. Vállaljatovábbá, hogy folyamatos tá-jékoztatást ad a kézilabdástanulók tanulmányi helyzeté-ről az utánpótlás igazgató-nak. A klub támogatja az is-kolai oktatást, kiemelten akézilabda sportág oktatásá-hoz nyújt szakmai támoga-tást. A programot az OTP FáyAndrás Alapítvány szervezé-sében játékos, pénzügyi té-májú vetélkedő zárta.
–  Bágyi Rita  –

Partnerünk lett a gyöngyösi Farkasok



Deresre váltott 
a rozsdaszínű ősz,

csendben, észrevétlenül 
vetkezett,

bíborvörös és fáradt, 
sárga köntöséről

oly gyorsan megfeledkezett.
/Frenyó Krisztina/Az őszi szünet után kipi-henten, újult erővel kezdő-dött a tanulás, folytatódott aversenyekre való jelentke-zés, felkészülés, versenye-ken való megmérettetés,eredményhirdetés. Iskolánk tanulói évek ótarészt vesznek a Deák FerencGimnázium, Közgazdasági ésInformatikai Szakgimnáziumáltal szervezett szónokverse-nyen. Az idén 8. alkalommalmegrendezett versenyen, ok-tóber 10-én Nagy Maja (8. c)2. helyezést ért el, felkészítőjeGörbe Kinga tanárnő volt.Gratulálunk a szép ered-ményhez.A Deák délután keretébenszervezett angol nyelvi vetél-kedőn 1. helyezést ért el a 8.c osztály csapata, míg a 2. he-lyezést a 8. a osztály csapataérte el, melyhez gratulálunk.Október 16-án, a Szanda-szőlősi Művelődési Házban azőszi Pedagógiai Napok kereté-ben került megrendezésre az

SNI-BTMN tanulók csapatver-senye, ahol 20 csapat – 1-8.osztályig vegyes összetételűcsapatok – mérték össze ké-pességeiket. Iskolánkat két 4fős csapat képviselte és kéttartalék tanuló: Barócsi Beat-

rix, Tóth Tamás, Baráti Martin,Elek János, Jámbor Alexandra,Danyi József, Magda Zétény,Darók Dorián, Czuczu MátéKrisztián és Győző Patrik. Kí-sérő pedagógusok: Fodor Ka-talin, Farkas-Kósi Rita, Kere-kes Krisztina és Bobák Béla.Sajnos dobogós helyezéstnem értek el tanulóink, demindenki kapott apró ajándé-kot. Köszönjük a RosenbergerMagyarország Kft-nek a gye-rekek elszállítását.November 5-én pályavá-lasztási szülői értekezleten a

középiskolák képviselőiadtak iskolájukról, az ott folyótanításról tájékoztatót a szü-lőknek és 8. osztályos tanítvá-nyainknak. Bízunk benne,hogy a tájékozatók segítségé-vel felelősségteljesen és meg-

alapozottan tudnak válasz-tani iskolát ballagó diákjaink.November 14-én érdeklődődiákjaink a helyi gimnázium-ban nyílt napon vettek részt.Évről-évre szép számmalmérettetik meg magukat is-kolánk tanulói a Bolyai Mate-matika Csapatversenyen. Azidén 86 tanuló 21 csapatbannevezett a versenyre. Októ-ber 25-én, Szolnokon kerültsor a verseny eredményhir-detésére. A 8. osztályos Fily-lyuk csapata (Horváth Máté,Jakab Norbert, Major Domi-

nik és Szokol Attila) 4. helye-zést ért el 122 ponttal. Ered-ményes szereplésüket KissnéEszes Szilvia tanárnő segí-tette. Gratulálunk a csapatnakés a felkészítő tanárnőnek.E tanévben is 3 előadásos fil-harmóniai előadás megtekin-tésére van lehetősége mind-azoknak, akik érdeklődnek azene, a hangszerek iránt. Ezévben immár a tavalyi évnekmegfelelően nagy örömünkreszolgált, hogy JászárokszállásVáros Önkormányzata jóvoltá-ból tanítványaink és az érdek-lődők ingyen nézhették megnovember 5-én a SzolnokiSzimfonikus Zenekar előadá-sában a Grimm testvérek me-séjét, A brémai muzsikusokat,melyet Balogh Sándor zene-szerző egy kissé átírt. A mesemegjelenítéséhez réz- és ütőshangszereket hallhattunk. Akutya kürtön ugatott, a macskanyávogását a pikoló varázsoltaa közönség elé. Volt itt humor,izgalom, kacagás és a végén ameséknek megfelelően megol-dás. Az előadás során a közön-ség észre se vette, hogy a darabmegtanította az összefogáserejére: együtt minden köny-nyű, egyedül minden nehéz éslehetetlen.November 8-án iskolánk100 tanulója 25 csapattal vettrészt a Bolyai Anyanyelvi Ver-senyen. A legjobb 6 helyezettközött van a 7. a és b osztályIndulatszavak csapata. A 3. aosztály Szivárvány Unikorni-sok csapata 10. helyezést értel, míg az 5. c osztály Nyelvészcsapata 7. helyezett lett, a 7. dosztály Tudorka csapata 10.helyezést ért el, Gratulálunk aszép eredményhez. Az ered-ményhirdetés november 22-én, a Szolnoki SzakképzésiCentrum Jendrassik GyörgyGépipari Szakgimnáziumábanlesz, az eredményekről követ-

kező lapszámunkban számo-lunk be. November 13-án, Jászapá-tin került megrendezésre a10. Jász kupa. A csoportmér-kőzések során egy vereséggelés két győzelemmel az elő-döntőben Jászkisér csapatátsikerült legyőzni fiú csapa-tunknak. A döntőben Jászdó-zsa csapatát legyőzve szerez-ték meg a kupát, melyhez gra-tulálunk a csapat tagjainak(Kádár Dávid, Szaka Csanád,

Ördög Zsolt, Ivony Máté, Ko-vács Bálint, Varga Krisztián,Novák Ádám, Rafael Dominikés Valter Martin Dávid).A 7 mérföldes csizmábanheted 7 határon át mesevetél-kedőbe 8 csapat nevezett be az

alsó tagozat 3. és 4. osztályai-ból. A csapatok hamarosanmegkapják az első forduló fel-adatait, melyek megoldása fel-tétele a továbbjutásnak. A könyvtári hónap kereténbelül iskolánk könyvtárábavárta Bordásné Faragó Beátakönyvtáros tanító nénimindazokat a gyerekeket,érdeklődőket, akik szívesenhallgatnak mesét. A mese-délutánokon az alsós tanu-lóknak felsős diákok és a ta-

nító nénik olvasták fel sajátkedvenc meséiket. A dél-utánt követően a gyerekekrajzokat készítettek a szerin-tük legérdekesebb mesékről. 
Szabó Erika  –
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Esemény ~ eredménynaptár

Huszonhat éve, hogy min-den év október 23-án azIpartestület vezetőségemegemlékezik azon iparostársakról, akik részt vettek aforradalom eseményeiben.Az ünnepség elején köszön-töttem a meghívott vendége-ket és a kitüntetetteket.A rendezvény megemléke-zéssel folytatódott, felidézve aforradalom előtti kemény dik-tatúrát. Bejelentett tüntetés-sel kezdődtek a megmozdulá-sok, majd a tömegbe lövésselkezdetét vette a fegyveres el-lenállás. Városunk eseményé-ben több iparos társunk isrészt vett. Többek között Far-kas József, Kiss Béla, FaragóBéla és sokan mások. Ők való-ban aktív résztvevői voltak akezdeti sikernek és a forrada-lom leverése után a bosszú-nak is. Remélem, hogy többé

nem lesz ilyen sötét időszakaországunknak.Az ünnepi megemlékezésután kitüntetések átadásárakerült sor. 10 éves tagságértÁfra Tibor, 15 éves tagságértTölgyesiné Csalári Zsuzsannaoklevelet vehetett át. 25 évestagságért Guba József ezüst-gyűrűt kapott. 30 éves tagság-ért Terenyei Ferenc oklevél-

ben, a kézműipar szolgálatáértSzűcs Lajos kitüntetésben ré-szesült. Szabó Csaba és BobákMiklós a legmagasabb szakmaikitüntetést, az Aranykoszorúsmesteri oklevelet vehette át.A megemlékezés fehér asz-talnál, kötetlen beszélgetés-sel zárult.
–  Csikós László  –

A Bolyai Matematika csapatverseny 4. helyezettjei

A győztes csapat és edzőjük

A versenyzők és felkészítő tanítóik

Ünnepi megemlékezés az Ipartestületben

Elnök és a kitüntetettek
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Az iskola névadója, DeákFerenc születésének évfordu-lója alkalmából koszorúzásiünnepséget tartottak a gim-náziumban október 17-én.Emlékező beszédében az in-tézményvezető, MajkutnéTóth Emma idézte fel Deák Fe-renc alakját, elsősorban diák-évei kapcsán. Hangsúlyozta,hogy az ifjúkori ismeretszer-

zés alapozta meg azt, hogy ké-sőbb jogi tanulmányokat foly-tathasson, majd széles látó-körű politikussá és még ké-sőbb nagy hatású vezetővé, ahaza bölcsévé válhasson. A fi-atalkorban elsajátított ismere-tek közül az igazgatónő ki-emelte a nyelvtudás jelentősé-gét, amely ma is elengedhetet-len ahhoz, hogy valaki széleskörűen tájékozott legyen.Deák latinul és németül tudottjól. Bár nem volt lehetőségesokat utazni (40 éves elmúlt,amikor először járt külföldön),mégis volt rálátása a nagyvi-lágra: ezt olvasmányai tettéklehetővé. Rendszeresen olva-sott könyveket, tudományosés irodalmi újságokat, jogi ésközgazdasági szakirodalmat.Az angol és francia műveketnémet fordításban olvasta. A 21. században teljesenmás lehetőségei vannak az is-meretek megszerzésének: ki-

nyílt a világ, az internet segít-ségével tulajdonképpen bár-milyen információhoz hozzálehet jutni. Az igazgatónőarra biztatta a diákokat, hogyéljenek ezekkel a lehetősé-gekkel, iskolai tanulmányai-kat önállóan is egészítsék kiegyéb forrásokból, mert a tá-

jékozottság ma is kulcsfon-tosságú. Kövessék Deák pél-dáját és legyenek nyitottak atudás befogadására.Majkutné Tóth Emma tájé-koztatta a tanulókat a Deák-szónokversenyen elért ered-ményekről. A gimnáziumbanhagyományosan megtartottszónokversenyen általános is-kolai és gimnáziumi tanulók

tolmácsolnak egy szöveget,mely idén Jókai Mór: Életem-ből című írásából a Deák Fe-rencet méltató részlet volt. Agimnáziumi kategória 3. he-lyezettje Major Gergely 12. A,második helyezettje MajorAnikó 11. A, első helyezettjepedig Horváth Ákos 11. A osz-tályos tanuló lett. Az ünnepsé-gen ő olvashatta fel diáktársai-nak a Deák Ferenc temetéseelőtt írt visszaemlékezést.Az ünnepségen koszorút he-lyezett el Jászárokszállás VárosÖnkormányzata nevében Ger-gely Zoltán polgármester ésSzerző Csaba alpolgármester,az Intézményi Tanács elnöke,valamint az OTP Fáy AndrásAlapítvány képviseletébenHaga Ferenc projektmened-zser. A Széchenyi István Álta-lános Iskola és Alapfokú Mű-vészeti Iskola tantestületét ésdiákönkormányzatát BobákTiborné intézményvezető és

Balogh Péter diákönkormány-zati elnök képviselte. A DeákFerenc Gimnázium, Közgazda-sági és Informatikai Szakgim-názium nevében MajkutnéTóth Emma és Fehér Viktória,a diákönkormányzat elnökekoszorúzott.
–  Bágyi Rita  –

Koszorúzási ünnepség
a gimnáziumban

A koszorúk elhelyezése

Horváth Ákos, a szónokverseny győztese

Hagyományainkhoz hívenidén ősszel is megtartottuk aMozgássérültek Városi Cso-portjának ez évi taggyűlését.Ebből az alkalomból tagjainkünnepélyessé varázsolták aSzéchenyi István Általános Is-kola Szent Vince úti tornacsar-nokát. A taggyűlés levezetőjeAntal Alajosné volt, aki meg-nyitotta az ülést, köszöntötte amegjelenteket és név szerintmegemlékezett a tavaly óta el-hunyt tagokról, akikért gyer-tyát gyújtottunk és néma tisz-teletadással gondoltunk rájuk.A megemlékezés után FehérLászlóné, a MozgássérültekVárosi Csoportjának vezetőjebeszámolt az elmúlt év ese-ményeiről. Beszéde alatt fel-elevenítettük azt a sok rendez-vényt és kirándulást, amit kö-zösen szerveztünk és átéltünk.  Rendszeresen részt vettünka városi kulturális programo-kon, ünnepi megemlékezése-ken. Együttműködtünk a jász-berényi és a kenderesi moz-gássérültek csoportjával, amegyei egyesület kezdemé-nyezésére pedig a borsodiegyesülettel folytattunk hasz-nos tapasztalatcserét. A nyárfolyamán kirándulásokatszerveztünk Kecskemétre,Szolnokra és a Zsóry fürdőbe.Hat színházlátogatási prog-ram is nagyszerű lehetőségetbiztosított a szórakozásra: a

Nemzeti Lovasszínház, az egriGárdonyi Géza Színház, a Jász-berényi Szabadtéri Színpad ésaz Adácsi Falusi Színjátszóktöbb előadását is láttuk. 

Az év során igen hasznosszakmai előadást tartott szá-munkra Dr. Gergely Ágnes aszembetegségekről és ezekmegelőzéséről. Továbbra islehetőség van a térítésmen-tes gyógycipő készíttetésére,melyet Dr. Dobos Józsefnészervez a Szent MargitGyógyszertárban. Hallhat-tunk a jogszabályi változá-sokról, melyek közül kiemeltfigyelmet érdemel a parkoló-kártya igénylése, a szociálisüdülési támogatás igénybevétele, pályázatok megisme-rése. Nagy örömünkre jelen-

leg is a MEOSZ Korlátok nél-kül című pályázatán egyesü-letünkből két személy egylaptopot és egy tabletet ka-pott. A pályázat elősegítette

a mozgáskorlátozottak tár-sadalmi felzárkóztatását, ön-álló ügyintézését.Ezúton is köszönjük a városönkormányzatának, hogy acivil szervezeti pályázat kere-tében nyújtott támogatásávalhozzájárult ahhoz, hogy ilyenszínes és eseményekben gaz-dag évet zárhattunk magunkmögött, továbbá támogatta ahelyi strand kedvezményes lá-togatását és rendezvényeinkhelyszíneinek térítésmentes-ségét. Köszönetünket fejezzükki a művelődési ház és a vá-rosgondnokság dolgozóinak

egész évi önzetlen segítségé-ért.Fehér Lászlóné beszámolójaután Gergely Zoltán polgár-mester örömmel jelentette be,hogy a sokak által kért gyógy-masszázs már helyben, Jász-árokszálláson is igénybe ve-hető. További terv a gyógy-torna elérhetővé tétele váro-sunkban. A polgármesteri hi-vatal a felújítás során teljesenakadálymentessé vált, az ar-tézi kutak is megközelíthe-tőek kerekesszékkel is. Kiss Csaba apátplébános be-szédében személyes élmé-nyeit elevenítette fel, melyneksorán családjában, külföldi út-jain is azt tapasztalta, hogy mi-lyen fontos a másokkal szem-beni törődés, odafigyelés.A taggyűlés után Czuczu Ve-ronika énekes előadásábangyönyörködhettünk. A finomvacsorát követően tombola-húzás következett, ahol sok-sok nyeremény talált gazdára.Az estet zenés-táncos szóra-kozással zártuk.Végezetül köszönjük támo-gatóinknak a felajánlott ado-mányokat, mellyel hozzájárul-tak taggyűlésünk színvonalá-nak emeléséhez. 
–  Kácsor Balázsné  –

Mozgássérültek taggyűlése

A szolgáló szeretet védő-szentjéről elnevezett Kari-tász csoport 2019. novem-ber 16-án, szombaton ismétmegrendezte az Erzsébet-bált. Szent Erzsébet a rászo-rulók, a szegények, a betegeksegítésének és ápolásánakszentelte életét. Nemes egy-szerűségével példát ad a maélő ember számára, hogy ho-gyan segíthetjük a rászorulóembertársainkat.A bál kezdetén Tóth Lász-lóné, a Karitász csoport ve-zetője köszöntötte a vendé-geket. Ezután következett agyerekek előadása, amely azIsten virágos kertje címetkapta. Műsorukkal emlékez-tek Isten teremtő jóságára ésgondoskodására. Az előadásvégén Szent Erzsébetre em-

lékezve elénekeltek egy éne-ket. Pócs János képviselő,Gergely Zoltán polgármesterés Kiss Csaba plébános atyaünnepi beszédeiben hallhat-tunk egy-egy tanulságos tör-ténetet Szent Erzsébet életé-hez és az önkéntes szeretet-hez kapcsolódva. Az anyu-kák fergeteges tánca zárta azünnepi műsort. A vacsora el-fogyasztása után hajnaligtartó tánc következett.Ezúton szeretné megkö-szönni a Karitász csoportmindenkinek a támogatását!
„Az idő, amit a rózsádra

vesztegettél: az teszi olyan
fontossá a rózsádat.” (Anto-
ine de Saint-Exupéry)

–  Csoszor Erzsébet  –
Fotó | Majorné Nagy Mária

Erzsébet-bál
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Angyal
Arra gondoltam, elutaznék az égbe.
Oda, abba a távoli messzeségbe.
A mennyország kapuján bekopognék halkan.
Hátha lenne valaki, ki segítene rajtam.
Kinyitná az ajtót egy meseszép Angyal,
Bőre hófehér, ruhája átszőve arannyal.
Vállain szárnyak, glória a fején,
Angyal ő valóban, Isten mezején.
Megkérdezné tőlem: Hát te honnan jöttél?
Hisz még élsz, itt mit keresnél?
Elmondanám neki, hogy a szív szavát követtem.
Mert ide költözött, kit oly nagyon szerettem.
Nem bírom már nélküle, csak látni szeretném.
Könnyes szemmel magamhoz ölelném.
Megcsókolnám arcát, kezét, lépte minden nyomát.
Csak hadd lássam egy percre csodás mosolyát.
De az Angyal így szól: Menj gyermek haza.
Kit szerettél, már itt az otthona.
Látni fogod őt, csak hunyd le szépen szemed,
S akkor biztos, hogy rögtön észreveszed.
Azóta én csukott szemmel járok.

Mindennél szebb az, amit így látok.
Mert már Ő is egy meseszép Angyal.
Bőre hófehér, ruhája átszőve arannyal!

Drága Erika, drága Tanító nénink!
Elengedted a kezünket,

de mi sosem felejtünk el.
Nagyon hiányzol nekünk.

3. c osztály

Egyszer csak elment,
és nem volt ott, 

és még csak el se búcsúzott,
föl se ocsúdtál, és faképnél

hagyott.
/Százdi  Sztakó Zsolt/Október 23-án az ország ésvárosunk ünnepségre ké-szült, megemlékezést tartot-tak országszerte, koszorúkathelyeztek el a hősök emlé-kére. Emlékeztünk régmúlteseményekre. Mi akkor mégnem tudtuk, hogy majd mi iscsak emlékezni tudunk, fel-idézni egy szeretett, kedveskollégánk arcát, csengőhangját, mosolyát, aki ezen anapon örökre elhagyott min-ket. Kimondhatatlan tragé-dia ért bennünket, kollégá-kat, tanítványokat, szülőket,barátokat és a legnagyobbveszteséget egy család szen-vedte el Kaszabné PalóczErika Melinda tanító néni tá-vozásával. Nehezen tudjukelfogadni azt a megmásítha-tatlan tényt, hogy ő már sohatöbbé nem tér vissza szere-tett, kedves tanítványaihoz,kollégái hiába várják vissza,kedves mosolyát, huncut né-zését már csak emlékeink-ben tudjuk felidézni, csengő,éneklő hangját már sohanem hallhatjuk.Erika tanító néni 35 évenát végezte mindennapi mun-káját, gyerekek százait taní-totta meg írni, olvasni, szá-molni. Igyekezett minél többismeretet megtanítani tanít-ványainak, érdekelték az újmódszerek, önmagát ké-pezte, a kor követelményei-nek megfelelően használta adigitális eszközöket, hogy ta-nítványai minél több infor-mációhoz jussanak. Kedvesszava, simogató keze, biztatómosolya minden gyereket ajó útra terelt. Tanítványaiszerették, ragaszkodtak

hozzá, intelmeit megfogad-ták, a legvásottabb gyere-kekkel is megtalálta a közösutat. Fontos volt számára,hogy minden tanítványábóla legjobbat, a legtöbbethozza ki, a jóknak szárnya-

kat adott, a gyengéket fel-emelte. Németh László gon-dolatát vallotta: Azért va-gyok pedagógus, hogy a ter-mészetnek nyers gyémántjátszép vigyázattal csiszoljamkristályba. A rábízott felada-tokat tudásának legjavátadva végezte, segítette a kö-zösség tagjait, mindig, min-denben lehetett számítanirá. Egy szóból, egy tekintet-ből értette, hogy hol, mit éskinek kell segítenie. Igazi jókolléga volt, aki nem várt el-ismerést, köszönetet önzet-len segítségéért. Igyekezettúgy segíteni, hogy minden-hol ott legyen, de ne vegyékészre. Sok éven keresztül számososztályban tanította az ének-zene tantárgyat, gyerekekszázai tőle tanulták a külön-böző énekeket, zenei isme-reteket, melyet a jászberényiTanítóképző Főiskola énekszakán szerzett. Tanítványai rendszeresenrészt vettek versenyeken,pályázatokon, ahol sikeresenszerepeltek. Boldogan me-sélte, hogy a Bolyai Matema-

tika Csapatversenyen milyenjó eredményt értek el tanít-ványai, hányan készülnek aZrínyi Matematikaver-senyre, mesevetélkedőre.Most is előttem van, ahogykora reggel, még tanításelőtt már korrepetálta tanít-ványait, hogy ne kelljen évetismételniük, nem sajnálta azidejét a tanítások után sem,számtalanszor maradt, hogyújból elmagyarázza azoknakaz aznapi anyagot, akiknekproblémát okozott az elsajá-títása. Antoine de Saint-Exu-péry szavait vallotta: Nincsmég egy munka, ahol ennyi akudarc, hiábavaló erőfeszí-tés, de ilyen sok siker, ennyiajándék, kellemetlen és kel-lemes meglepetés éri az em-bert. Nincs még egy munka,ahol ilyen nagy hatása lehetegy-egy jó – vagy jókor ki-mondott – szónak, esetlegegy-egy rosszul vagy rossz-kor mondott szónak. Nincsmunka, amely ennyi azon-nali sikerrel kecsegtet, ésnincs egyetlen munka sem,amelynek a valódi hasznátcsak évek, esetleg csak évti-zedek múlva láthatjuk.Egykori tanítványai meg-állták helyüket a középisko-lákban, jó szakemberek, be-csületes állampolgárok let-tek felnőtt korukra. Mindigszívesen látogatták meg ésszámoltak be tapasztalataik-ról, sikereikről, kudarcaik-ról. „Szép dolog kifaragni egyszobrot és életet adni neki;de még szebb kiformálni egyemberi lelket és megtölteniigazsággal.”/Victor Hugo/Egy iskola, egy osztály ta-nulói, szüleik, egy kollektívaszegényebb lett kollégánk,Erika tanító néni elvesztésé-vel, akit soha nem feledünk.A Szent Vince úti iskola előttégő gyertyák, mécsesek, vi-rágok jelzik hiányát, részvé-

tünket, fájdalmunkat. Szemnem maradt szárazon, a ter-mészet is a fájdalmát fejezteki, sírtak a felhők, mikorvégső búcsút vettünk kollé-gánktól, mert szemére örökálom szállt, lelke szárnyrakapott, most már a temető-kertben alussza örök álmát.Emlékeinkben megőriz-zük, hiszen akit nem fele-dünk, az örökké köztünk él,csak nem ott kell keresnünk,ahol eddig tevékenykedett….
A halkan fúvó szellőben 

találsz meg,
És a hóban, 

mely gyémántként ragyog.
Én vagyok a napfény érett

búzatáblán,
Őszi eső mely gyöngéden

alá száll.
Ha kora reggel egyszer

arra ébredsz,
Hogy madárraj száll arra

szárny suhogva,
Ha szíved csendes éjben

engem érez,
Én sugárzom rád 

csillagként ragyogva.
Emlékezz rám, mert ott

vagyok ezer szélben, ami fú.
Én vagyok a gyémánt 

csillogás a havon,
Én vagyok napfény 

érett gabonán
Én vagyok a szelíd őszi eső.

Amikor felébreszt 
a reggeli zsivaj,

Ott vagyok minden 
hangban veled,

A csendesen köröző 
madár szavában,

De én vagyok a csillag is,
Mely rád süt 

az éjszakában.
Nem tudom, nem azért
vannak-e kivilágítva 

a csillagok,
hogy egy napon mindenki

megtalálhassa a magáét.
/Greg Schreiner/

–  Szabó Erika  –

Egy csillag már odafent ragyog

Az Árokszállásiak BarátiKöre (ÁBK) már megalakulá-sakor, az 1986. november el-sején megtartott gyűlésenzászlajára tűzte egy tájházmegvalósítását. Az ünnepé-lyes és eufórikus hangulatbanzajló összejövetelen olyan fel-ajánlások is elhangzottak,amelyek egyes résztvevőketkönnyekig meghatottak. Azidő múlásával azonban ezek afelajánlások a feledés homá-lyába merültek. Az ÁBK veze-tősége, Tősér Lajosné, MacsiSándor és Úrvölgyi Andrásné,valamint a tagság sem mon-dott le a nagyszerű tervről.Tisztában voltak azzal, hogyÁrokszállásnak még sohasemvolt múzeuma, legfeljebbidőnként megrendezett kiállí-tások voltak, köztük azonbannagyszabásúak is, de fáradha-tatlanul munkálkodtak a tervmegvalósításában. Ennek aküzdelemnek élharcosa voltFaragó Jánosné Anci néni, aki

néprajzosként és lokálpatrió-taként tisztában volt a múltemlékeinek a jelen és a jövőszámára történő megőrzésé-nek jelentőségével. Az ÁBKnem adta fel, folytatta a táj-háznak megfelelő épület kere-sését. Ennek során a Rákócziúti, úgynevezett kalapos házkerült a célkeresztbe. Ez a házSzabó Emánuel kalaposmes-teré volt eredetileg, s megfe-lelt volna tájháznak, az épületmegszerzésének lehetőségeazonban kútba esett. A kala-pos házat bontásra ítélték. Ké-sőbb a helyén állt (amíg lenem égett) a CBA üzlete. Elő-térbe került viszont helyette aSzéchenyi utca 31. szám alatti,1882-ben épült, eredetilegBordás András tulajdonábanvolt hat köroszlopos ámbi-tusú, háromosztatú (szoba,pitvar, kamra) ház. Ez az épü-lettípus a nemesi kúriák min-tájára terjedt el. A család akonyháról (pitvarról) nyíló„kis házban” lakott. A „nagyházat”, azaz az udvari nagy-szobát vagy tisztaszobát nemhasználták, az dísznek voltmeg a vendégek fogadására. Ha tárgyilagosak akarunklenni, akkor el kell ismernünk,hogy egy redemptus gazdánaka háza alkalmasabb Árokszál-lás múltjának megismerteté-sére, mint egy iparosház, hi-szen a redemptiót követőenmég hosszú ideig a redemptusgazdák határozták meg dön-tően településünk életét.

Az ÁBK erőfeszítéseit végülsiker koronázta, mert a városmegszerezte az örökösöktől1992-ben a Bordás-féle házat.A város önkormányzata által2,5 millió forintért megvásá-rolt, jellegzetes jász gazdaházfelújításához az Országos Mű-emlékvédelmi Hivatal l millió-val, az OTP 700 ezerrel, a Jász-ságért Alapítvány 300 ezer fo-rinttal járult hozzá, és jelentősvolt a város lakói által végzettkétkezi munka és pénzbelihozzájárulás is. Az épületet ko-rabeli bútorokkal és használatitárgyakkal rendezték be. Az ünnepélyes házavatóra1994. október 29-én kerültsor. Addig azonban összefo-gással még sok munka, önzet-len felajánlás kellett, hogy ün-nepelhessünk. A félig romosállapotban lévő házat idős ésifjú Sisa Béla műemlékesek út-mutatásával Nagy Ignác kőmű-ves mester, települési képvi-selő és a mellette dolgozó

munkások az eredeti képéreformálták vissza. A berendezé-sek többsége az árokszállásipolgárok adománya. Mintegymásfél év megfeszített munká-jával a ház visszanyerte ere-deti formáját, arculatát. Azikerablak helyett visszakaptarégi ablakait. A tetőt ismét azeredetit idéző hódfarkú cserépfedte, visszakerült a deszkafűrfal is a helyére, az ún. ámbi-tus is újra a régi formáját mu-tatta. Nagy Ignác kőművesmester keze munkájának kö-szönhetően a kis szobábanújra állt a kemence, a konyhá-ban a vályogból rakott masina.A helyreállítás közben előke-rült a szabad tűzhely is. A Baráti Kör közgyűlése utánkerült sor a Jász Ház ünnepé-lyes átadására, amely iránt nagyérdeklődés nyilvánult meg. Aközönség az udvaron és az osz-lopos folyosón helyezkedett el.A bejárati ajtó előtt mondta elbeszédét Szikra Ferenc akkoripolgármester. Beszédében tisz-telettel említette meg Tősér La-josné, Urvölgyi Andrásné és Fa-ragó Jánosné nevét, akik a mun-kákból oroszlánrészt vállaltak.Az összegyűjtött bútorok, be-rendezési tárgyak restaurálásátCsőke István, Guba József, Sze-keres László, Torba Emánuelasztalosok, Kiss László bádogosmester és Tősér János tanár vé-gezték nagy hozzáértéssel - tár-sadalmi munkában.
–  Földi József  –

25 ÉVES A JÁSZ HÁZ
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Az ének szebbé teszi azéletet, az éneklők másokét is.Nem sokat ér, ha magunkbandalolunk, szebb, ha ketten ösz-szedalolnak. Aztán mind töb-ben, százan, ezren, míg meg-szólal a nagy Harmónia, ami-ben mind egyek lehetünk.Akkor mondhatjuk majd csakigazán: Örvendjen az egészvilág.Kodály Zoltán gondolatátéreztük november 20-án a Pe-tőfi Művelődési Ház nagyter-mében, mely megtelt érdeklő-dőkkel, izguló gyerekekkel,szüleikkel és tanítójukkal.Ezen a napon immár hatodikalkalommal került megrende-zésre Kertész Erzsébet Dalmanővérre emlékezve a népdal-éneklő verseny. Négy korcso-portban 36 gyermek mérettemeg énektudását. Minden ver-senyző a kötelező dal énekléseután az általa választott nép-dalt énekelte. Jó volt látni a ki-csik kipirult arcát, csillogó sze-mét, izgatott tekintetét, ahogybeleélték magukat és figyeltékszolfézs tanárukat, aki szemé-vel, mosolyával buzdította a

legkisebbeket, akik közülsokan most először álltak ki apódiumra.Az I. korcsoportban az elsőés második osztályosok 13fővel vettek részt a versenyen.Kötelező éneküknek a Komá-romi kisleány... vagy a Hajlik ameggyfa... című népdalokközül választhattak. A szaba-don választott dalok közöttsokan énekelték az Esik azeső, Száz liba, Hej Dunáról,Megismerni a kanászt, Kiskece lányom című népdalokat.A korcsoport győztesei:I. Győző Edina,II. Bobák Patrícia és BódisKristóf,III. Király Viktória Sarolta.A II. korcsoportban induló 3.és 4. osztályos tanulók 18fővel a legnépesebb csoportotalkották. Kötelező énekük aHej tulipán... vagy A juhász-nak... című népdal volt.Ebben a csoportban azalábbi tanulók bizonyultak alegjobbnak:I. Guba-Vizi Vanda és SajóZaják Tibor,II. Joanovics Lívia Janka,

III. Papp Luca és CzudorÁron.A verseny második részébenmár az évek során rutint szer-zők következtek. Csengőhangjuk, a szebbnél szebb is-mert és kevésbé ismert nép-dalok után izgatottan vártukaz eredményhirdetést. A zsűritagjainak – Banka Sándorné,Csikós Lászlóné, Pál Katalin –igen nehéz dolga volt a helye-

zések eldöntésében. A felső ta-gozatosak közül 5 tanuló vál-lalta a versenyen való részvé-telt, melyet Méri Judit tanárnőkülön megköszönt.Az 5. osztályos tanulók közül1 tanuló kápráztatta el éneké-vel a közönséget és a zsűrit. Ittaz Erdő, erdő, erdő... vagy aHull a szilva... volt  a kötelezőének.Egyre izgalmasabb volt amegmérettetés, hiszen hall-hattuk iskolánk legidősebb ta-nulóit, akik kivívták a zsűri ésa közönség elismerő tapsát is.Jó volt látni és hallani ezeket agyerekeket, akik nemrég még

kezdőként, és most már 7.osztályosként, ketten végzősdiákként vettek részt a verse-nyen. Közülük sokan törzsta-goknak számítottak, hiszenmind a hat alkalommal hall-hattuk őket énekelni. A 7. és 8. osztályos tanulókközül 4 fő mérette meg magát.A versenyzőknek a Vidróczki...című népdal mellett egy nép-dalcsokrot kellett énekelniük.

A felső tagozat legjobbjai:I. Major Kinga, Molnár Esz-ter és Varga NoelII. Bagi RolandIII. Herczeg LucaMinden résztvevő oklevél-ben és ajándékban részesült,mely a Jászberényi Tankerületanyagi támogatásából valósultmeg, melyet ezúton köszö-nünk. Külön köszönetünketfejezzük ki Zsákné UrvölgyiEdina, Szabóné Ulaki Erika ésSandl Brigitta tanító néniknek,valamint Parti Orsolya rajzta-nárnőnek, aki az 5. osztályostanulókkal őszi képeket készí-tett, mely a verseny díszletéül

szolgált és köszönetünket fe-jezzük ki a művelődési házdolgozóinak, akik mindighelyszínt biztosítanak enemes versenynek.Dalma nővérre emlékeztünka népdaléneklő versennyel,aki maga is számos diákkalszerettette meg a zenét, meg-tanította, hogy milyen jóegyütt énekelni, csiszoltaénekhangjukat, nevelt, taní-

tott, példát mutatott és meg-számlálhatatlan gyermeket in-dított el zenei területen, közü-lük sokan ma is a zenével fog-lalkoznak. Sok tanítványa az őhatására választotta a pedagó-gushivatást. Jó volt látni Dalmanővér fényképét, azt a jellegze-tes mosolyát, mely mindenkisdiáknak szárnyat adott. Ittvolt köztünk, figyelte azéneklő gyerekeket és léte segí-tette a nehéz helyzetben a ver-senyzőket. Vallotta, hogy nem-csak a végső cél a fontos, delegfőképpen, hogy jól érezzükmagunkat. Dalma nővérreemlékeztünk, akinek mindig

volt mindenkihez egy kedves,biztató szava, az igazi pedagó-gusra, aki soha nem adta fel,bízott a bimbózó tehetség ki-virulásában. Cserna-SzabóAndrás megállapítását val-lotta: „Mindenki boldog, jegyezdmeg, fiam, aki megleli, hogymihez van tehetsége. Aki a te-hetségétől gyönyört kap és ke-nyeret. Meglelni a tehetsé-günk, ez a legnagyobb dolog avilágon, amit elérhetünk.”Ezen a délutánon mi, akikrészesei voltunk a gyerekekszereplésének, elmondhatjuk,hogy sok tehetséges gyerek jára zeneiskolába, ahol tudástnyújtanak át a zenei ismeretekés hangszerek terén, csiszoljákénekhangjukat a népdalok se-gítségével. Kodály Zoltán jóllátta, hogy mennyire fontos agyerekekkel megismertetni anépdalokat és azokat éne-kelni:„Minden népnek van egysereg népdala, amely okta-tásra kiváltképpen alkalmas.Ezeket jól kiválogatva, a nép-dal lesz a legmegfelelőbb tan-anyag, hogy rajta a gyermek-eknek az egyes zenei elemeketbemutassuk és tudatosítsukezeket... Mielőtt más népeketakarunk megérteni, magunkatkell megértenünk. Semmi semalkalmasabb erre, mint a nép-dal.”Úgy éreztük, Hans ChristianAndersen fogalmazta meg leg-jobban érzéseinket:
„Felemelkedik minden szív a

népdal madarával, amely
örökké énekel és nem hal meg
soha.”               

–  Szabó Erika  –

Az ének szebbé teszi az életet…

A  verseny győztesei

Szükségét éreztem annak,hogy szóljak és megköszön-jem azon kedves földijeim-nek, akik nem érezték értel-metlen fáradságnak kinyilvá-nítani akaratukat és elmentekszavazni. Külön köszönetmindazoknak, akik megtisz-teltek bizalmukkal és vál-lamra helyezték a képviselőifeladatok ellátásának emenehéz súlyát. Nem hoztakegyszerű helyzetbe többokból kifolyólag sem, de nemlehetek ezek miatt teljes mér-tékben szárnyaszegett. Ígé-rem, ahogyan a képviselői es-küben is tettem, hogy lehető-ségeim szerint legjobb tudás-ommal, nagy odaadással gya-rapítom városom előmenete-lét. Tenni szeretném ezt többokból is. Az első: őseink tisz-telete, mely szinte a kezdetek-től fogva az egymásért élés-ről, az együtt tenni akarásrólszól, az ősi mellérendelés el-veinek alapjait figyelembevéve. Ez mindvégig elkísértehelyi történetünket a törökidőktől a redemptión át atemplomunk megépítéséig.Az 1848-1849-es szabadság-harcunkban, majd a nagy há-borúk alatt is szabadságunkés az igazság megvédése ve-zérelt bennünket. Őseink mára bibliai idők óta ismerték „azigazság szabaddá tesz titeket”evangéliumi igét, amit a mainapig is vallanunk kell a jé-zusi tanítás alapján. Az együtttenni akarásra mai példát istudok hozni, mivel itt van a

beteg kisfiú, Levi esete. Cirka2-3 hét alatt 1.000.000,- fo-rintnál nagyobb összegetgyűjtöttek össze egymássalegyüttműködve városunktettre kész önkéntesei! Ezt azösszeget, ha elosztanánk vá-rosunk lakóinak számával,akkor bizony nagyon előkelőhelyezést érnénk el az önzet-lenség képzeletbeli dobogó-ján. Mélységes tisztelet min-denkinek, aki ebben bármi-lyen formában is részt vállalt.Úgy gondolom, ha össze tu-dunk még fogni és nem csakszéthúzni, akkor nem lehet-nek lehetetlenek.Ezt itt értem az újonnan fel-állt testületre is. Hiszen egytelepülés jelenét és jövőjétalapvetően három összetevőhatározza meg: múltja, közös-ségeinek ereje és összetar-tása, valamint gazdasági hely-zete. Mindezek egymássalösszefüggő tényezők, ame-lyek ha egy település jól mű-ködik, egymást erősítik, ésbiztos alapot jelentenek a fej-lődéshez. Ehhez az őseinktőlkapott értékeink megőrzésemellett folyamatosan új uta-kat kell keresnünk, hogy az ittélő emberek jól érezzék ma-gukat, és természetesen gaz-daságilag is erősödjön aváros. Bízom benne, hogy aváros többi vezetője is hason-lóképpen látja ezt. Rajtunkmúlik!
–  Honféltő szeretettel:

Gonda Csaba  –

Az összefogás itt is
eredményt hozott
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Munka- és tűzvédelmi oktatás
a vállalkozók részéreMunka- és tűzvédelmi oktatást tartott az Ipartestület tag-jainak. Tudni kell, hogy az oktatás kötelező minden vállal-kozó számára, így nem volt meglepő, hogy sokan tiszteltékmeg jelenlétükkel rendezvényünket. Az előadó, Lénárt Gáborbiztonságtechnikai mérnök részletes tájékoztatást adott azelőírt szabályokról, melyeket mindenkinek be kell tartani, el-lenkező esetben súlyos büntetésekre is számíthat. A feltettkérdésekre az előadó kielégítő válaszokat adott. Az oktatáscélja vállalkozóink tájékoztatása volt.

–  Csikós László  –
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Mi is jelezhetné legjobbanaz ősz beköszöntét, mint egyszüreti felvonulás? Az Állat-barátkoZoo ezt október 20-án rendezte meg. Kazinczyutcai központjuktól a kör-nyező utcákon hintóval, lo-vaskocsival vonultak a HidiTánciskola növendékeivel. Akereszteződéseknél, utca-sarkokon megálljt paran-csolva táncra perdültek a fi-atalok, összesen hatszor. Anem mindennapi program-hoz a pillanat is elég volt,hogy összegyűljenek az út-vonalon lakók. A felvonulásmellett az érdeklődőknek le-hetőségük volt a Zoo házbankreatív kézműves foglalko-záson részt venni. Október 31-én már tökfa-ragó versenyt rendeztek. Anyolc pályamű értékelése előtta család legfiatalabbika, ÁdámDrakula grófként lovagoltattaaz ijesztgetésre vágyó gyere-keket. Aki a jövőbe akart látni,annak működött a Javasasz-szony jósdája. Lehetett hát-borzongató játékokat játszaniaz udvaron ijesztő arcfestés-ben. Majd máglyagyújtással és

boszorkánytánccal zárult aHalloween parti. Ezek utánmár megszületett az ered-mény. A tökfaragó versenyt aJáger család nyerte, akik a ki-

faragott tököt rémisztő ka-szásnak öltöztették. Jutalmukegy buszos kirándulás. Az Ele-ven Ház felajánlásából mindenversenyző fallabda bérletetkapott forró csokival.Remélhetőleg az őszi prog-ramok után a decemberi prog-

ramokat is hasonló érdeklő-dés övezi majd. Rögtön else-jén, 13 órakor a Mikulás házmegnyitja ajtaját élőzenével,Czuczu Veronikával, Zentai Vi-vien Zóra interaktív gyerekshowjával és az elmaradhatat-lan kézműves foglalkozással. AMikulás expressz idén is járja

majd a várost Miki egérrel, amanóval és mindazokkal, akikidőben regisztrálnak.
–  and  –
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Jászárokszállás Város Pol-gárőr Egyesületének ez évoktóber 19-én nagy megtisz-teltetésben volt része. VágóAlbert, az egyesület elnökenagy örömmel vehette átBudapesten, az OrszágosRendőr FőkapitányságonTúrós András dandártábor-noktól az „Év Polgárőr Egye-sülete” kitüntetést.Nagy megtiszteltetés szá-munkra ez a kitüntetés. Többmint 75 polgárőr egyesületvan jelen Jász-Nagykun-Szol-nok megyében, és ebből anagy számból a mi egyesüle-tünket választották ki ésgondolták úgy, hogy megér-demeljük ezt a kitüntetést.Fontos ez számunkra. Azegyesület tagjai önzetlenül,térítésmentesen, szabadide-jükben végzik a polgárőri fel-adatokat. Hosszú évek ótadolgozunk azért, hogy Jász-árokszállás közbiztonsága jólegyen. Próbálunk ott lenni,ahol szükség van ránk, segí-teni, ahol tudunk. Segítjük arendőrség munkáját is.Az Év Polgárőr Egyesületekitüntetést részben ezért is

kaptuk. Nagyon sok órát töl-töttünk ebben az évben is,mint minden évben az utcá-kon. Sok éjszakai szolgálat,az iskolai szolgálatok, rend-őrség által kért közös szolgá-

latok, sportrendezvény, üre-sen hagyott házak őrzése te-metés vagy lakodalmak al-kalmával, eltűnt személy fel-kutatása és a sok rendez-vény biztosítása, melyet nemcsak településünkön vég-zünk, hanem a Jászság szá-mos településein is.Ez az év számunkra az elis-merés éve volt. Idén több ki-tüntetésben is részesítették

munkánkat. Több polgárőrtagunk kapott kitüntetést a„Polgárőrségben végzett ki-váló munkájáért”, illetve ezév május 1-jén egyesületünkmegkapta a „Jászárokszállás

Városért” kitüntetést, melyetnagy örömmel vehettünk átGergely Zoltán polgármes-tertől. Ez nagy dolog szá-munkra, hisz a várostól kap-tunk, ahol élünk és végezzükmunkánkat.Nagyon fontosnak tartomés tartjuk az egyesületben,hogy elismerjék a polgárőr-ség munkáját. Itt nem apénzről, a jutalomról beszé-

lek, hanem azokról a dicsére-tekről, kedves szavakról,amiket az utcán kapunk vagya közösségi oldalakon egy-egy kiposztolás alkalmával.Ezek a gesztusok fontosakszámunkra. Érezzük azt,hogy fontosak vagyunk, hogyszámítanak ránk, tisztelnekbennünket. Egy jó szónaknagyon nagy ereje van.Jelenleg egyesületünk 26főből áll. Ez egy város vi-szonylatában kevésnek szá-mít. Jászárokszálláson leg-alább 70 fő polgárőrnek kel-lene lenni ahhoz, hogy akárminden napra ki tudjunk ál-lítani egy szolgálatot. Akiérez magában tenni akarást,szereti Jászárokszállást, nemsajnál egy kis időt a szabad-idejéből és jó csapathoz akartartozni, az ajtónk nyitva áll!Jövő év januárjától mindenvasárnap délelőtt 10 órától11 óráig. Várjuk a fiatalokatés az idősebb korosztályt is.
–  Czuczu Krisztián  –
Jászárokszállás Város 

Polgárőr Egyesület 
elnökhelyettese

Megtisztelő kitüntetés a polgárőr egyesületnek

Zoo ősz

Idén ősszel került sor a jubileumi 10. Országfutásra,
melyhez Jászárokszállás is csatlakozott. Az elmúlt évnek
megfelelően ez az őszi rendezvény a kiserdő területén
került megrendezésre. A gyönyörű őszi időben 142 fő
teljesítette a távot futva vagy sétálva.E sorokkal köszöntöttem20 osztálytársamat a 45.osztálytalálkozónkon no-vember 9-én délután.32 első osztályos gyereklépte át az iskola kapuját1966-ban, hogy László Bé-láné Kati nénitől megtanul-juk a betűket, számokat.Mára már sajnos 9 társunk-kal soha nem találkozha-tunk, értük és elhunyt taná-rainkért egy-egy gyertyátgyújtottunk a retro asztal-nál, ahol rácsodálkozhat-tunk az első osztályos füze-tekre, írásunkra, láthatókvoltak a különböző tantár-gyak füzetei, tankönyvei,régi fényképek, ballagó ta-risznyánk. Jókat derültektársaim, mikor egy-egy jeleseseményt elmeséltem, egy-egy órára visszaemlékez-tem, tanárainkról megemlé-keztem köszöntőmben. Azest folyamán felelevenítet-tem, miért került sor osz-tálybontásra, az új osztály-társak a Széchenyiből ho-gyan kerültek a körzetesítésmiatt 7. osztályba, a mi isko-lánkba, az Április 4. útiba.

Szóltam sérelmünkről, azörök témánkról, hogy mimiért nem ballaghattunkakkor. Nem tudtuk mégakkor, mi vár reánk, jó vagyrossz, bánat vagy öröm, dementünk 47-en bátran, nagytervekkel, elhatározással.Az est folytatásaként meg-néztük az első osztálytalál-kozónk képeit, mely 2008-ban volt, ahol még sok osz-

tálytársunk jelen volt, eztkövette a 2014-es és a tava-lyi találkozó képeinek kivetí-tése.
Évszakok változtak, évek el-

szálltak,
Közben osztálytársaink

közül kilencen távoztak.
Szemükre örök álom szállt,

lelkük szárnyra kapott.
Kik most itt vagyunk egy-

kori diákok
a 45 évért hálát adhatunk.
45 év óta sok mindent meg-

értünk,
külön öröm számunkra,

hogy ide visszatértünk.
Ne számoljuk ráncainkat,

sem az éveinket,
Egy a fontos: újra együtt

vagyunk, felcsendülhet a
nóta:

Boldog idő, szép gyermek-
kor, jöjj vissza egy szóra!

Az est során mindenki egy-egy útravaló jókívánságotkapott tőlem, mely a követ-kező osztálytalálkozóigszólt, amikor ismét találko-zunk. Az a döntés született,hogy mi nem 5, hanem 2 évmúlva találkozunk, mert saj-nos az idő ellenünk dolgozik,és szeretnénk még újból leg-alább a mostani társakkalbeszélgetni. Az est folyamánaz idő múlását senki sem fi-gyelte, mert mindenki kíván-csi volt társaira, kifogyhatat-lan volt a téma és még sokranem is jutott idő, az majd akövetkező találkozó témájalesz. A dolgok véget érnek,de az emlékek örökké élnek.
„Jegyezd meg jól, de ne

csüggedj soha, remény, csaló-
dás, küzdelem, bukás, sírig
tartó nagy versenyfutás. Ke-
resni mindig a jót, a szépet, s
meg nem találni – ez az élet.”

/Madách Imre/
–  Szabó Erika  –

Az osztálytalálkozó diákjai

Így múltak az évek…
45 éve röppentünk szét, hogy
ki, ki tervezze, élje az életét.
Ma ismét visszatértünk,
a szeretett helyre, az iskolapadba.
Rengeteg emlék, mely eszünkbe jut
feledve gondjainkat, akkori bajainkat,
a múltunk megszépülve tárul ismét elénk.
Nyissuk meg szívünket az emlékek előtt,
Ki-ki, feledje régi baját, adja át az emlékezésnek magát!
Legyünk ismét diákok, elevenítsük fel elmúlt éveinket,
mintha 1966 és 74 közötti 8 év újból megelevenedne!


